
Protokół nr I /14 
z  odbytej  Sesji  Rady  Gminy  Brody 

w  dniu  1 grudnia  2014r. 
        i  8 grudnia 2014r. 

 
 

Wręczenie zaświadczeń o wyborze radnego. 

Otwarcie sesji 

Na  podstawie art. 20 ust. 2c ustawy o samorządzie gminnym  najstarszy wiekiem  radny  
p. Tadeusz  Kuczkowski  otworzył obrady I sesji Rady Gminy Brody. 
Na podstawie listy obecności stwierdził  prawomocność obrad. 
Na 15 radnych ustawowo obecnych było 14.  
Radny nieobecny  - p. Roman Janczewski. 

Przewodnicząca Gminnej Komisji Wyborczej  p. Beata Kowalczuk wręczyła zaświadczenia 
o wyborze na radnych. 

Prowadzący obrady  p. Tadeusz Kuczkowski  odczytał rotę ślubowania, a następnie z listy 
obecności kolejno czytał nazwiska radnych. Radni powstając  wypowiadali słowo „ślubuję”  
lub „ślubuję tak mi dopomóż Bóg” 

Prowadzący,  ogłosił przerwę w obradach  do poniedziałku czyli do  8.12.2014r.  godz. 1200. 

 
 
W dniu 8.12.2014r. o godz. 1203  radny p. Tadeusz Kuczkowski wznowił obrady II części 
sesji. 
Na podstawie listy obecności stwierdził prawomocność obrad. 
Na 15 radnych obecnych było 15., rada jest władna do podejmowania uchwał. 
W związku z tym, że p. Roman Janczewski  nie był obecny na poprzednim posiedzeniu 
proponuje , by złożył ślubowanie . 

Prowadzący odczytał treść ślubowania, po czym p. Roman Janczewski  wypowiedział słowo 
„ślubuję” 

Wiceprzewodniczący  Gminnej Komisji Wyborczej p. Sebastian Dziadek wręczył 
 p. R. Janczewskiemu zaświadczenie o wyborze na radnego.  

Prowadzący obrady spytał czy są uwagi do proponowanego wcześniej porządku obrad? 

M. Tracz prosił o wyjaśnienie  dlaczego poprzednia sesja została przerwana, taka decyzja 
powinna być przegłosowana przez radnych. 

Prowadzący obrady p. T. Kuczkowski odpowiedział, że ze względu na brak jednego 
radnego na sesji.   

Radca prawny p. Maria Wrońska stwierdziła, że zasady reguluje § 32 Statutu Gminy. 
To było niezgodne z  tym §, ale nie przewiduje to żadnych skutków. 
Dzisiaj  należy wybrać przewodniczącego rady i można dalej kontynuować sesję. 
 
M. Tracz  spytał czy dzisiejszy porządek obrad  wyklucza porządek obrad z 1.12.2014r.,  
na początku sesji porządek powinien być przegłosowany. 
 
M. Wrońska stwierdziła, że można zmienić porządek obrad i go przegłosować. 
 
Prowadzący sesję prosił o przegłosowanie, kto jest za przedstawionym porządkiem obrad. 
Za – głosowało 14 radnych, 1 wstrzymał się od głosu. 
     

 
 



Wybór przewodniczącego rady gminy 

 
Przystąpiono do  wyboru Przewodniczącego Rady Gminy Brody. 

Prowadzący sesję p. T. Kuczkowski prosił o zgłaszanie 3 kandydatów do komisji 
skrutacyjnej. 
 
T. Żychliński zaproponował p. M. Maszkowskiego, który wyraził zgodę 
M. Tracz zgłosił kandydaturę p. T. Żychlińskiego który  wyraził zgodę, 
M. Tracz  zgłosił  M. Rubina , który wyraził zgodę. 
 
Prowadzący sesję prosił o przegłosowanie: kto jest za proponowanym składem komisji 
Skrutacyjnej? 
Za – głosowali wszyscy radni. 
 
T. Kuczkowski prosił o  zgłaszanie kandydatów  na przewodniczącego rady. 
 
M. Maszkowski zgłosił  kandydaturę  p. Lecha Kossaka który wyraził zgodę. 
Zgłaszający uzasadnił swoją  propozycję 
Więcej propozycji nie było. 
 
Członkowie komisji wybrali p. T.Żychlińskiego  na przewodniczącego Komisji Skrutacyjnej. 
W/w stwierdził, że aby głos był  ważny należy postawić znak x w kratce  tak lub nie przy 
kandydacie. 
 
Po krótkiej przerwie radni wrzucili wypełnione karty do urny, natomiast komisja Skrutacyjna 
dokonała  przeliczenia wyników. 

Przewodniczący Komisji Skrutacyjnej p. T. Żychliński odczytał treść  protokołu. 

Przewodniczącym Rady został Lech Kossak  ( 13 głosów za, 2 głosy przeciwne).  

Prowadzący sesję p.T.Kuczkowski odczytał treść uchwały  w sprawie wyboru 
przewodniczącego Rady Gminy Brody. 
Za  podjęciem uchwały głosowało 15 radnych. 
 
Prowadzący spotkanie p.Tadeusz Kuczkowski pogratulował p. Lechowi Kossakowi  i prosił  
o dalsze prowadzenie sesji . 
 
Pan Lech Kossak  podziękował za zaufanie, obiecał nie zawiść radnych i należycie 
wykonywać obowiązki przewodniczącego rady.  
 
Pani Sekretarz zaproponowała , by  wybór wiceprzewodniczącego rady przeprowadziła ta 
sama komisja skrutacyjna. 
 
Przewodniczący Rady prosił o zgłaszanie kandydatur na wiceprzewodniczącego rady. 
 
T. Żychliński  zgłosił kandydaturę p. J. Falkiewicz która wyraziła zgodę. 
A. Zieliński  zgłosił kandydaturę B. Matyasik 
M. Tracz zgłosił kandydaturę M. Rudnickiego. 

Przewodniczący rady stwierdził, że mogą  wybrać od 1 do 2 wiceprzewodniczących. 

Radni przystąpili do wyboru 2 wiceprzewodniczących rady. 
 
Po przeprowadzeniu głosowania przewodniczący komisji skrutacyjnej T. Żychliński  
odczytał  protokół z głosowania na wiceprzewodniczących. 

M. Rudnicki otrzymał 15 głosów 
B. Matyasik otrzymała 11 głosów 
J. Falkiewicz otrzymała  4 głosy. 



Wiceprzewodniczącymi zostali: M. Rudnicki i B. Matyasik. 
Przewodniczący rady odczytał treść uchwały. 
Za podjęciem uchwały głosowało 15 radnych. 
 
Sprawy różne. 

Pani Maria  Majchrowicz-zwróciła się do przewodniczącego rady - „obietnice oderwane od 
rady” – to jest  artykuł i zdjęcie  pana, w którym  Pan  mówił, że obecny wójt jeżeli zostanie 
nie zrobi nic , to jest perspektywa, „ szkoda, że pan Kowalczuk nie przedstawił swoich 
planów na zebraniach wyborczych, może dlatego, iż wyborcy mogli z łatwością  stwierdzić 
że zapowiedzi zawarte w tej ulotce biorąc pod uwagę budżet gminy mogą zostać 
zrealizowane w ciągu 25 lat”. 
Jak ta rada ma ze sobą współpracować. Tutaj są obietnice większości radnych , skąd są te 
obietnice i skąd na to wziąć środki. Zwróciła się do radnych, którzy są kolejną kadencję-. 
jeżeli popierają wójta to powinien być jeden program , a tutaj każdy radny ma swój program, 
skąd na to wziąć pieniądze. 
Jak przewodniczący chce współpracować z tym Wójtem, którego tak większość rady 
oczernia, jak ma wyglądać ta gmina. 
 
Przewodniczący Rady – myślał, że okres kampanii się skończył,  ale temat powrócił.  
Może ustosunkować się tylko do wypowiedzi kierowanej do niego. 
Plan inwestycyjny, który został przedstawiony jest na kilka kadencji, sytuacja finansowa na 
2015r nie jest łatwa . Po to zostali radnymi i wspólnie ustalili przed dzisiejszą sesją , że 
nawiązują  nić współpracy w tych zagadnieniach do których dojdzie do tzw. kompromisów i 
zdolności finansowych naszego budżetu.  
To, co pani Majchrowicz przedstawiła to marzenia, które chciałoby się, by były wykonane w 
naszej gminie ale też jesteśmy realistami i wiemy, że  należy zaplanować zadania, które da 
się zrobić ( przy pozyskaniu środków zewnętrznych) a te które się nie da, musza być 
odłożone na następne kadencję. 
 
M. Majchrowicz ma pytanie do p. M. Tracza – w gazecie lubuskiej w  artykule napisał, że 
przez tyle lat nie było sprzątaczki i gmina nie zarosła brudem. Jak można było tak się 
wypowiedzieć do gazety.  
 
M. Tracz – on tego nie pisał , mówił, że do tej pory dawano sobie radę , jak to się stało że 
akurat pełnomocnik wyborczy obecnego wójta została zatrudniona na sprzątaczkę. W 
gminie jest mnóstwo bezrobotnych ludzi . 
 
Sołtys J. Wysokich p Regina Nowak – w gazecie lubuskiej mieszkanka Brodów stwierdziła, 
że nic się tu przez 4 lata nie zrobiło i nic się nie zrobi .Młodzi wyjeżdżają za pracą  i tylko 
trzeba się wyprowadzić z gminy. Ta mieszkanka nie była nawet w stanie się podpisać. 
Jeżeli nie pasuje jej ta gmina to niech się wyprowadzi. Nie podoba jej się to, że w gazetach 
piszą nieprawdę.  
Pan M. Tracz mówi o sprzątaczce,  do tej pory były 4 sprzątaczki, uważa, że w takich 
biurach nie może sprzątać osoba z pięciodniówek , są to dane osobowe, dożo sprzętu i to 
musi być odpowiedzialna i kompetentna osoba, a nie „jakoś sobie gmina radziła”. Wójt nie 
zatrudnił tej sprzątaczki tylko została zatrudniona przez Biuro Pracy i tylko na 9 miesięcy. I 
o kogo tam chodziło o tą blondi co dostała mieszkanie od pana Tracza , bo do Wójta 
wydeptała ścieżki i nie mogła dostać, dopiero pan przewodniczący  jej załatwił. 
 
M. Tracz – jeżeli to by była osoba nie z komitetu wyborczego to nie byłoby tematu. Jak to 
się stało, że akurat pełnomocnik Wójta dostała pracę. W naszej gminie jest mnóstwo ludzi 
bezrobotnych , w gorszej sytuacji . 
Pani już mówiła na zebraniu w Kumiałtowicach, że to on załatwił tej pani mieszkanie, to jest  
nieprawda. Ta pani była na sesjach gdzie była propozycja jak rozwiązać ten problem, gdzie 
mamy puste mieszkanie . Po co wysyłać kobietę do domu samotnej matki, gdzie jeszcze 
byśmy płacili ponad 1 tys. zł. teraz płacimy tylko 500 zł.  Gmina ma obowiązek zapewnić 



mieszkanie takim ludziom. Nie mamy mieszkań socjalnych więc rozwiązanie było takie, a 
nie inne. Umowę podpisał Wójt a nie przewodniczący rady, który nie ma takich kompetencji. 
On zaproponował, wszyscy to poparli. 

R. Nowak– cztery lata temu byłą taka sama sytuacja z mieszkaniem dla p. Szczygłowskich, 
jest ciekawa czy za 4 lata znów nie przyjdzie ktoś  po mieszkanie. 

O godz, 1300  Przewodniczący Rady p. Lech Kossak  zamknął obrady I Sesji Rady Gminy 
Brody. 
 
 
Protokołowała                                                                              Przewodniczący   
Mirosława Dudziak                                                                                             Rady Gminy Brody 
                                                                                                        

.                                                                                             Lech Kossak 


